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Side 1 
 

Menighedsrådsmøde i Vor Frue – Vindinge Sogns Menighedsråd 

Onsdag d. 30. oktober 2024 kl. 19.00 i Sognegården. 

Beslutningsprotokol 2 
 

Til stede: Else-Marie Høgstrup, Erik Johannes Larsen, Seth Johnn Fjeldsted, Bodil Frantsen, Ma-

rianne Lauritzen, Maiken Gotlieb Wilhelmsen, Karina Ankjær Johansen, Jeanett Bruntse-Olsen, 

Hanne Hellerup Ladegaard-Pedersen, Kjeld Erik Sørensen, Mette Rasmussen, Karen Giødesen 

(Præst) Paul Kofoed Christiansen (Vikarpræst), Heidi Frost Andersen (Medarbejderrepræsentant), 

Anne-Sophie Olander Christiansen (Domprovst) 

Afbud: Lotte Søndergaard Møller 

Referent: Martin Gundersen 

 

1. Godkendelse af dagsorden: 

Punkt 5 blev udskudt til et senere menighedsrådsmøde i det nye år. 

Der blev indført et lukket punkt som blev afholdt inden resten af mødet. 

 

Lukket punkt – Psykisk arbejdsmiljø: 

Der har været en drøftelse af arbejdsmiljøet, som tages alvorligt og det blev besluttet at søge hjælp 

udefra. Det er aftalt, at Maiken og Jeanett kontakter Center for konfliktløsning eller folkekirkens ar-

bejdsmiljørådgivning. 

 

2. Godkendelse af beslutningsprotokol fra sidste møde, samt underskrift: 

Beslutningsprotokollen blev godkendt og underskrevet. 

 

3. Kvartalsrapport 3. kvartal 2024: 

Kvartalsrapporten for 3. kvartal 2024 blev gennemgået. 

Med nedenstående bemærkninger blev kvartalsrapporten for 3. kvartal godkendt og underskrevet. 

 

I 2024 er konteringsvejledningen ændret således, at ligningsbeløb til driftsramme, projekt- og an-

lægsrammebevilling alle skal bogføres som en indtægt på kontiene 101800-101813. 

Det medfører, at resultat fra drift ifølge kvartalsregnskab pr. 30. september 2024 indeholder 

556.250,04 kr. 

 

4. Evaluering af Open Church: 

Præsterne havde fremsendt supplerende information om økonomien for Open Church. 

Menighedsrådet besluttede at Open Church fortsætter i 2025. Nærmere detaljer skal aftales i det 

nye år, mellem det nye menighedsråd og præsterne. 

Erik informerede om, at Roskilde og Københavns stift er i gang med planlægningen, af et initiativ 

på selve festivalpladsen, i samarbejde med Roskilde festivalen. 

Domprovst Anne-Sophie Olander Christiansen informerede om at vi kan søge om økonomisk til-

skud til Open Church i Provsteiet. De to første år kan man søge om fuldt tilskud til projektet og 

tredje år kan man søge om 50 %. Fremadrettet skal det indgå i menighedsrådets eget driftsbudget. 

 

5. Godkendelse af ny Personalehåndbog: 

Punktet er blevet udskudt til det nye år. 
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6. Orientering: 

  

• Formanden:  

- Hvem ønsker at modtage Landsforeningens af Menighedsråds minihåndbog med 
kalender?  
Erik, Maiken, Jeanett, Bodil, Jørn, Else-Marie, Heidi, Marianne, Johnn, Karina, 

Hanne, Paul, Karen, Kjeld, Bjarne, Marianne og Jens. 

 

• Præster: 

 Karen: 

- Konfirmanderne har overnattet i Domkirken. Det var en god oplevelse for dem. 

Der var stor opbakning fra både forældre og personale til at hjælpe ved dette ar-

rangement. 

- Ved konfirmandundervisningen i dag havde vi besøg fra Begravelsesforretning 

Schärfe.  

- Skoler og børnehaver i Vindinge vil gerne komme til jul. Endelig planlægning er 

ikke på plads endnu. 

- Der er lavet aftaler med Vor Frue børnehave om at komme forbi kirken 5 gange 

inden jul. 

- Familiegudstjeneste i Vor Frue d. 8/12 ændres til d. 15/12. Gudstjenesten i Vin-

dinge ændres dermed fra d. 15/12 til d. 8/12. 

- Karen og Paul var på besøg på pastoralseminariet for at møde mulige emner til 

præstestillingen. Der var en del interesserede, som glædede sig til at se opslaget. 

       

• Kontaktperson: 

-     Intet 

    

• Aktivitetsudvalg: 

 Else-Marie: 

- Halloween er på plads til i morgen.  

- Julens kirkekoncerter er planlagt. 

- Brødauktionen er planlagt. 

- Foråret er i gang med at blive planlagt. 

  Foredrag i Kulturcenteret i foråret omkring demens ved Vibeke Drevsen Bach. 

  Der vil være spisning skærtorsdag Vor Frue. 

  Gudstjeneste og spisning i Vindinge. 

  Karen arbejder på koncerter. 

  Vi arbejder på et foredrag i Vor Frue med Susanne Rye. 

  Foredrag om Kim Larsen i kulturcenteret d. 23/9 2025. 

 

Maiken: 

- Vil menighedsrådet bidrage med æbleskiver til Vor Frues juletræstænding ved 

Samlingsstedet? 

Menighedsrådet besluttede at de gerne vil bidrage med æbleskiver. 

     

• Kirke- og Kirkegårdsudvalg: 

Hanne: 

-   Der har været møde d. 23/10 2024. 
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-   Udvalget afventer stadig på besøg af kirkegårdskonsulenten. 

 -   Hækken ved Samlingsstedet er fjernet. 

-   Lindetræer beskæres først i det nye år. 

 -   Grantræ med rod til Samlingsstedet er blevet bestilt. 

 -   Grandækning er så småt gået i gang. 

 

•  Kirkeværge: 

- Salmebogsreol med mere i Vor Frue kirke: 

• Med en enkelt ændring godkendte menighedsrådet Johnns oplæg til en 

salmebogsreol. Salmebogsreolen skal deles i 2 selvstændige reoler i ste-

det for en lang. 

• Johnn præsenterede et forslag til afdækning af rummet under trappen i 

våbenhuset i Vor Frue kirke. Johnn fik input til at gå videre med projektet 

og komme tilbage med en revideret løsning til menighedsrådet. 

• Johnn præsenterede et forslag til afdækning af området omkring orgelet i 

Vor Frue kirke. Menighedsrådet besluttede at der ikke skulle arbejdes vi-

dere med den løsning. 

- Jeg er ved at indhente tilbud på kalkning i samråd med vores bygningskonsulent 

Niels. 

- I Vindinge sognegård er borde repareret. 

- I præsteboligen er Quooker blevet omskiftet. 

- Bogbytteriet i Vor Frue er nu færdig og der er sat tagpap på. 

 

• Kasseren: 

- Jeg var til et spændende budgetsamråd i går. Der blev der blandt andet informe-

ret om at den endelige ligning, er den samme som den foreløbige ligning som tid-

ligere er udmeldt. 

 

• Medarbejderrepræsentanten: 

- Har været på kursus i ”Grøn kirke” i Stiftet sammen med Dyveke. Jeg vil infor-

mere noget mere om det i det nye år. 

- Heidi spurgte ind til status på organiststilling. 

Erik svarede at der er ansat en organist pr. 1/1 2025. Der bliver meldt noget ud 

officielt hurtigst muligt. 

Ligeledes informerede Erik om at Clara og Ulla klarer organistopgaven i decem-

ber måned. Clara opsigelse er dermed ændret til at hun har sidste arbejdsdag d. 

31/12 2024. 

 

• Øvrig orientering: 

- Intet at berette. 

 

 

7. Endelig budget 2025: 

Det endelige budget for 2025, mærket med: 

 
Vor Frue-Vindinge Sognes Menighedsråd, CVR-nr. 21683728, Budget 2025, , Endelig budget afleveret d. 30-10-2024 11:23 

 

blev gennemgået, drøftet og godkendt. 
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8. Afstemningsvalg 19/11 2024: 

Erik: 

- Lotte fortsætter i menighedsrådet til og med d. 30/11 2024. Hun er slettet fra liste 1 og dermed er 

  der ikke mulighed for at stemme på hende ved afstemningsvalget. 

- Der er 2 lister opstillet. Liste 1 er med alle som blev stemt ind i menighedsrådet d. 17/9 2024 inkl. 

  suppleanter. Høgstrup listen er liste 2 og består kun af Else-Marie Høgstrup. 

- Vi melder ind til kirkeministeriets IT, omkring sted og tidspunkt for afstemningsvalget. 

  (I skrivende stund er det gjort. Sted: Sognegården – Tidsrum: 9-20) 

  Kirkeministeriet står for udsendelse af valgkort til folkekirkemedlemmerne i Vindinge sogn. 

- Der spørges indtil om man kan stemme på listen eller på enkeltpersoner. Erik vil melde ud 

  omkring dette til menighedsrådet. 

Paul: 

Jeg foreslår at der bliver meldt ud til sognene omkring situation med afstemningsvalget på en 

god og konstruktiv måde, for at stoppe ”jungletrommerne” der cirkulerer i sognene. Information er 

yderst vigtigt. 

Skal der ikke foretages lodtrækning jf. procedurefejlen ved valget d. 17/9 2024? 

Erik svarer nej. 

Karen: 

Jeg vil gerne have ført til protokol, at jeg ikke synes at det er i orden at lodtrækningen ikke bliver 

afholdt, så Stiftets afgørelse bliver fuldt. 

Else-Marie: 

Jeg vil gerne have ført til protokol, at Stiftets afgørelse ikke er blevet fuldt og at der ikke er afholdt  

lodtrækning.  

Jeanett: 

Synes vi skal få informeret ud omkring lodtrækningen til alle i menighedsrådet. 

Maiken: 

Da vi er et pastorat med 2 sogne, er jeg ked af at Vor Frue medlemmer ikke er blevet informeret 

omkring lodtrækning og Stiftets afgørelse. 

Erik: 

Valgbestyrelsen overvejer at dele en valgfolder ud i Vindinge. Valgbestyrelsen holder møde i 

næste uge. 

 

9. Kirkelige tjenester i hverdage kl. 11 og 13: 

Der var en drøftelse om hvornår kirkelige tjenester kan ligge i hverdagene. 

Erik: Det er for at tage hensyn til deltidsansatte. 

Karen: Her vil jeg gerne blive inddraget og det bør der være en præst der er med til. 

Jeg tager det med på næste koordineringsmøde med medarbejderne d. 19/11 2024 og tilbage til 

menighedsrådet. 

Heidi: Hvad menes der? Mellem kl. 11 og 13 eller kl. 11 og 13? 

Karen: Jeg vil gerne læse Arbejdsbeskrivelserne. 

Mette: Jeg mener at arbejdsbeskrivelserne har været på plads tidligere. 

Paul: Jeg mener at der bør være plads til noget fleksibilitet. 

Erik: Nye arbejdsbeskrivelser er under udarbejdelse. 

Anne-Sophie Olander Christiansen: Der bliver nødt til at findes en løsning, så der er styr på 

hvem der gør hvad. Det er med til at have styr på det psykiske arbejdsmiljø. 

Heidi: Min arbejdsbeskrivelse har jeg opfordret til at blive revideret. 

Lotte har været i gang med flere af medarbejdernes, men jeg ved ikke hvad status er på disse. 

Anne-Sophie Olander Christiansen: Måske kan Provstiet bidrage med en konsulent til at hjælpe 
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med at få disse arbejdsbeskrivelser og kontrakter på plads. 

Karen: Det vil jeg meget gerne have, at du tager med tilbage til Provstiet og beder om vi kan få 

den hjælp. 

 

10. Status på Præsteopslag: 

Erik: 

Billeder og opslag er klart til at sende videre ad kommandovejen via Provstiet og videre til Stiftet. 

Anne-Sophie Olander Christiansen: 

Jeg mener det er vigtigt at få taget fat om det der er vanskeligt i sognene før vi søger efter en ny 

fast præst. 

Heidi: 

Medarbejderne har brug ro og stabilitet, og det vil der ikke blive, hvis vi skal have en ny 

vikarpræst ind over før den nye faste præst starter op. Paul stopper jo senest d. 31/3 2025. 

Else-Marie: 

Vigtig at medarbejdere og menighedsråd får ro på bagsmækken hurtigst muligt. 

Anne-Sophie Olander Christiansen: 

Der er ikke nok ro på sognene, til at kunne komme i gang nu. 

Karen: 

En periode på en eller to måneder med en ny vikarpræst kan godt fungere. 

Maiken: 

Der er meget nyt i denne tid og vi ved ikke hvem som er i det nye menighedsråd før 2 dage før 

konstitueringen af det nye menighedsråd. Jeg synes vi skal vente til februar med at slå 

præstestillingen op. 

Else Marie: 

En vikar vil stille mange spørgsmål, og trække på ressourcer hos personalet. Jeg synes vi skal slå 

præstestillingen op nu. 

Erik: 

Jeg mener at den skal slås op nu. 

Der foretages afstemning: 

Der er 5 stemmer for at præstestillingen skal slås op nu og 6 stemmer imod. 

Konklusion: Stillingen bliver først slået op i det nye år.  

Karen: 

Jo stærkere fundamentet er her i sognene, jo bedre og hurtigere kommer en ny præst ind i det. 

 

11. Aktionsliste: 

Ingen ændringer.  
 

11. Eventuelt: 

- Kjeld: Tak for godt samarbejde. Jeg deltager ikke til menighedsrådsmøder om torsdagen, så 

  dette er mit sidste møde. 

- Anne-Sophie Olander Christiansen: Ring og skriv til mig hvis I har behov. Denne situation I er i, 

  løser man ikke på kort tid. Jeg er glad for at have været med i dag og vil hjælpe jer godt på vej. 

  Det er vigtigt at information bliver delt ud til alle. 

 

Næste møde er d. 21. november 2024 i Samlingsstedet i Vor Frue. 
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Erik Johannes Larsen  

Jeanett Bruntse-Olsen  

Mette Rasmussen  

Karina Ankjær Johansen  

Bodil Frantsen  

Else Marie Høgstrup  

Marianne Lauritzen  

Kjeld E. Sørensen  

Maiken Gotlieb Wilhelmsen  

Karen Giødesen  

Seth Johnn Fjeldsted  

Lotte Søndergaard Møller Afbud 

Hanne Hellerup Ladegaard-Pedersen  

 


